
 

 

 
ZÁPIS Z VALNÉ HROMADY ÚBD SLČR 
Liberec - 6. června 2020 
 

 

Účast: Delegáti s hlasem rozhodujícím: z 73 pozvaných přítomno 49   

  Hosté:  5 

Program:  1. Zahájení a organizační pokyny 

  2. Volba pracovního předsednictva a komisí 

  3. Zpráva mandátové komise 

  4. Schválení programu, jednacího a volebního řádu VH ÚBD 

  5. Vystoupení prezidenta SLČR – představení strategie SLČR 

   6. Zpráva o činnosti ÚBD SLČR za období 2019-2020,  

    plnění usnesení VH ÚBD 2019 

  7. Zpráva o hospodaření ÚBD SLČR za sezónu 2019-2020 

  8.  Zpráva o činnosti reprezentačních družstev, SCM, SG, SpS a TR  

   za sezónu 2019-2020 

  9. Zpráva o činnosti STK v sezóně 2019-2020 

  10. Zpráva o soutěžích v sezóně 2019-2020 

  11. Zpráva Revizní komise ÚBD SLČR 

  12. Diskuse ke zprávám 

  13. Návrh rozpočtu ÚBD SLČR na sezónu 2020-2021 

  14. Návrh činnosti ÚBD SLČR na sezónu 2020-2021 

  15. Volba Revizní komise ÚBD SLČR  

  16. Volba delegátů na Konferenci SLČR 2020 

  17. Návrh klíče pro účast delegátů na příští VH ÚBD 

  18. Různé 

  19. Diskuse 

  20. Usnesení a závěr 

 

1. Zahájení  

 P.Benc zahájil VH ÚBD v 10,15 hodin, přivítal delegáty a hosty VH ÚBD SLČR, 

 provedl organizační pokyny. 

 

 Slavnostní ceremoniál 

 P.Benc: slavnostní předání SUPERPOHÁRU za sezónu 2019-2020  vítěznému 

Ski klub Jablonec nad Nisou, pohár převzal a poděkoval zástupce klubu pan 

Jakub Liška 



 

 

  

2.  Volba pracovního předsednictva a komisí  

 Pracovní předsednictvo: P.Benc - předsedající VH ÚBD SLČR 

      R.Peštuka, V.Suchánek 

Mandátová komise:  V.Chvátalová,  P.Frühaufová, D.Švejdová 

Návrhová komise:  P.Mach, I.Roubíčková, Y.Hladíková 

Volební komise:  J.Michlová, A.Hlaváček, A.Razým 

Zapisovatel VH:  J.Bartoňová 

Ověřovatel zápisu:  K.Randák 

 

Schváleno optickou většinou DHR 

 

3. Zpráva mandátové komise:  

 V.Chvátalová: pozváno 73 DHR, přítomno: 49 DHR (67,12 %), hostů: 5 

 VH ÚBD SLČR je usnášeníschopná 

 

4.  Schválení programu, jednacího řádu a volebního řádu VH 

 Schválení programu VH ÚBD:   

Předložený návrh programu VH ÚBD byl schválen optickou většinou DHR. 

  

 Schválení jednacího řádu VH ÚBD:    

Předložený návrh jednacího řádu VH ÚBD byl schválen optickou většinou DHR. 

 

 Schválení volebního řádu VH ÚBD:    

Předložený návrh jednacího řádu VH ÚBD byl schválen optickou většinou DHR. 

 

5.  Vystoupení prezidenta SLČR – představení strategie SLČR 

L.Heřmanský – shrnul své roční působení na postu prezidenta SLČR a poznatky, 

které za toto období získal 

- jeho cílem je vytvořit silný a moderní svaz, odstranit nejednotnost vystupování 

OSÚ navenek SLČR, zlepšit sportovní úspěchy 

- okomentoval důvody potřeby vytvoření strategie SLČR dovniř i navenek 

T.Eliášová a J.Ćeřovský – představili konkrétní body návrhu strategie SLČR 

 - viz příloha zápisu č. 1 

 

 Proběhla diskuse. 

 J.Novák – zeptal se, jakou roli má v rámci SLČR Úsek základního lyžování 

 J.Čeřovský – popsal roli OSÚ ZL – přivádět lidi do SLČR – nábory, práce se 

školami – lyžařské kurzy, výuka na školách, metodika - pomoc ostatním úsekům 

při tvorbě metodiky. Doposud byl u OSÚ ZL problém, že ze strany ostatních 



 

 

úseků nebyl o jeho činnost zájem. V rámci nové strategie bude OSÚ ZL plnit 

významnou úlohu.  

M.Petrásek – zeptal se, jestli VV SLČR uvažuje o tom, že by trenéři byli 

zaměstnaci SLČR a byl vytvořen karierní řád? 

L.Heřmanský, J.Čeřovský – postupně se připravuje profesionalizace SLČR, takže 

se s tím do určité úrovně počítá. Agentura sportu již nyní chápe specifikum 

SLČR, který na rozdíl od jiných jednosložkových svazů má osm úseků. Zároveň 

je poddimenzovaný v rámci RSC. Jedná se o tom, aby míst na RSC pro lyžování 

bylo více, kdo nebude zařazen v RSC, byl by zaměstnancem svazu. Karierní řád 

je potřeba. 

V.Haman – zeptal se na podporu zázemí pro sport, konkrétně co VV SLČR 

udělal, dělá a do budoucna plánuje dělat s běžeckým areálem Horní Mísečky. 

L.Heřmanský, L.Sacher – v současnosti byla jednotlivými OSÚ stanovena 

prioritní střediska, vznikl dokument, který chce VV SLČR prezentovat dál (co 

lyžařská veřejnost potřebuje do budoucna). VV SLČR si je vědom tristního stavu 

běžeckého areálu Horní Mísečky, Mísečky by měly být národním běžeckým 

stadionem. VV SLČR pověřil L.Trojana jednáním s akcionáři Melidy ohledně 

hledání řešení, aby se situace od ski areálu zlepšila v náš prospěch. 

 T.Telecký – zeptal se, jestli se v rámci strategie počítá s prací dobrovolníků 

L.Heřmanský, J.Čeřovský – ano, počítá, strategii by měl pocítit i ten nejmenší 

klub v ČR 

 

 Návrh úpravy Stanov SLČR 

 - viz příloha zápisu č. 2--4 

 J.Čeřovský – stručně okomentoval hlavní body návrhu úpravy: 

  - profesionální prezident SLČR 

- Konference SLČR se schází 1x za 2 roky, v meziročí přejímá pravomoce 

Plénum DR SLČR. Některé kompetence (např. majetkové otázky) však 

zůstanou výhradně v kompetenci Konference SLČR. 

- úpravy po technické stránce (technické změny), např. jednotné názvosloví, 

odkazy kvůli přehlednosti 

 

 Král bílé stopy  

J.Čeřovský – konstatoval, že se z důvodu koronavirové krize nepodařilo 

uspořádat klasickou společenskou událost, VV SLČR přišel s návrhem na 

netradiční vyhlášení – vzniká dokument režírován p.Horkým, provázet bude J. 

Budař. V určitých rolích si zahrají všichni ocenění. Momentálně probíhají dotáčky. 

  

 



 

 

6.  Zpráva o činnosti ÚBD SLČR za období 2019-2020 a kontrola usnesení 

 VH ÚBD 2019 

 P.Benc - kontrola usnesení VH ÚBD 2019 

 - plnění úkolů z VH 2019: VH ÚBD 2019 neuložila žádné úkoly 

- krátce zhodnotil činnost ÚBD v období 2019-2020, zejm. ocenil úspěchy RD-

ženy, zlepšení konstatoval i u RD-mužů 

 L.Sacher – přednesl zprávu o činnosti ÚBD SLČR za období 2019-2020 

 - viz příloha zápisu č. 5 

  

 Proběhla diskuse. 

 J.Heřmanský – okomentoval postup VV SLČR při předčasném závěru sezóny

 z důvodu vládních opatření týkajících se koronavirové krize.  

- informoval, že na blížící se konferenci FIS bude zvolen nový prezident FIS – 

očekává se nový trend i ohledně běhu na lyžích 

 - doporučil důraz na větší atraktivitu běžeckých závodů (rychlostní závody) 

 - okomentoval zákaz fluorových přípravků na závodech SP od příští sezóny  

M.Kučera – zeptal se na termín, kdy definitivně VV SLČR rozhodne o pořádání 

závodů SP v Novém Městě n.M.  

J.Heřmanský – vysvětlil problematiku současného způsobu financování 

významných akcí, probíhají jednání s Agenturou sportu ohledně potřeby 

obeznámení svazů s výší dotace dopředu před akcí, do té doby nelze 

stoprocentně pořádání závodů SP v NMNM potvrdit. 

M.Pazderský – dotaz k zákazu fluorových přípravků – plánuje ÚBD vytvořit 

metodiku, resp. doporučení klubům od servismanů, jak dál postupovat při servisu 

lyží? 

L.Sacher - informoval, že v českých závodech mimo FIS se k zákazu fluoru 

v příští sezóně přistupovat nebude, může být jeden no-fluor závod. 

- ohledně metodiky nemáme zatím dostatek informací, aby se v tuto chvíli mohla 

vydat, předpoklad je, že v září/říjnu se na tom začne pracovat 

S.Henych – problematika M-ČR na 50 km (Hančův memoriál) – konstatoval, že 

tento závod by měl být zachován i z důvodu tradice. Líbilo by se mu zvolit 

vhodnější termín, ale je problém ho najít, proto musí být tyto závody na jaře a na 

Horních Mísečkách (jinde v této době sníh není) 

Proběhla diskuse ohledně otázky, jak zatraktivnit soutěže v Čechách pro získání 

většího počtu účastníků. V diskusi vystoupili J.Novák, L.Sacher a S.Henych.  

 

7.  L.Sacher: Zpráva o hospodaření ÚBD SLČR v sezóně 2019-2020 

 - viz příloha zápisu č. 6 

 



 

 

8. L.Sacher: Zpráva o činnosti RD a STM ÚBD SLČR za období 2019-2020 

 - viz příloha zápisu č. 7 

 - viz příloha zápisu č. 8 – 11 (hodnocení RD-M, RD-Ž, RD-J, RD-U23) 

 - viz příloha zápisu č. 12 (hodnocení SCM,SG,SpS) 

 

M.Petrásek – na dotaz J.Nováka shrnul a okomentoval průběh schvalování 

návrhu složení RD-junioři 2020-2021 

J.Novák – vyjádřil poděkování Radě ÚBD za její přístup k postaršování 

sportovců, resp. že k tomuto problému přistoupila racionálně a trenérskou radou 

navržené dorostence, kteří nejsou výraznými talenty, do RD-J neschválila. 

M.Petrásek – konstatoval, že v návrhu nominačních kritérií do RD pro další 

sezónu vezme TR problematiku postaršování v potaz, nicméně nyní při návrhu 

postupovala podle schválených kritérií. 

P.Benc – informoval, že dořešení této situace proběhne na jednání RÚBD 

17.6.2020. 

 

9.  M.Kučera: Zpráva o činnosti STK 2019-2020 

 - viz příloha zápisu č. 13 

 

10.  M.Kučera: Zpráva o soutěžích 2019-2020 

 - viz příloha zápisu č. 14 

- navrhl vytvořit pracovní komisi, která bude hledat řešení, jak přilákat účastníky 

seriálů dálkových běhů Ski Tour a Stopa pro život na závody ČP v běhu na 

lyžích, respektive do Svazu lyžařů ČR 

Proběhla diskuse ohledně účasti na běžeckých závodech a ohledně členské 

základny SLČR (aktivních a neaktivních členů). V diskusi vystoupili L.Sacher, 

Z.Pavlásek, S.Henych, J.Čeřovský, L.Heřmanský, V.Suchánek. 

 

11.  V.Chvátalová: Zpráva Revizní komise ÚBD SLČR 2019-2020 

 - viz příloha zápisu č. 15 

 

12.  Diskuse ke zprávám 

S.Henych – informoval delegáty o přehledu členské základny jednotlivých krajů, 

který vytvořil: počet členů a klubů ÚBD v rámci krajů ve srovnání s počtem SCM, 

SpS, a dále počet DHR na VH ve srovnání se skutečnou účastí.  

 

Hlasování o zprávě o hospodaření ÚBD 2019-2022 

Hlasování: Pro 48 DHR, proti 0 DHR, zdržel 1 DHR.  

Výsledek: Valná hromada schválila zprávu o hospodaření ÚBD 2019-2020.  

 



 

 

13. Návrh rozpočtu ÚBD SLČR 2020 

 L.Sacher  - předložil a okomentoval první návrh rozpočtu ÚBD SLČR na rok 2020 

 - viz příloha zápisu č. 16 

 

Hlasování o návrhu rozpočtu ÚBD 2020 

Hlasování: Pro 47 DHR, proti 0 DHR, zdržel 2 DHR.  

Výsledek: Valná hromada schválila návrh rozpočtu ÚBD 2020.  

 

14. L.Sacher  - Návrh činnosti ÚBD SLČR na sezónu 2020-2021 

 - viz příloha zápisu č. 17 

  Zejména se věnoval oblastem: 

- reprezentace - složení RD-ženy, RD-muži, RD-U23 a RT 2020-2021, složení 

RD-J a RD-OHN bude dořešeno na jednání RÚBD 17.6.2020 

  - spolupráce ÚBD s RSC  

  - získána dotace na nákup kamionu pro servis  

  - systém talentované mládeže 

  - soutěže (republikové a zahraniční – SP, OPA) 

  - struktura řízení úseku + složení TR ÚBD  

  - nový PR tým ÚBD SLČR 

  - změna sídla ÚBD 

 

  J.Novák – dotaz ke složení RD-U23 – proč byla zařazena jedna žena a pět mužů  

L.Sacher – v návrhu byly ještě další dvě ženy, které však odmítly splnit podmínky 

zařazení, obě dívky jsou zabezpečeny z SCM a mohou se nominovat na MS-

U23. 

 

Hlasování o návrhu činnosti ÚBD 2020-2021 

Hlasování: Pro 48 DHR, proti 0 DHR, zdržel 1 DHR.  

Výsledek: Valná hromada schválila návrh činnosti ÚBD 2020-2021.  

 

15. Volba Revizní komise ÚBD SLČR  

P.Benc – předložil návrh Rady ÚBD na tříčlennou Revizní komisi ÚBD 
 

Hlasování o počtu členů Revizní komise ÚBD 2020-2024 - 3 

Hlasování: Pro 49 DHR, proti 0 DHR, zdržel 0 DHR.  

Výsledek: Valná hromada schválila tříčlennou Revizní komisi ÚBD.  

 
P.Benc - předložil návrh Rady ÚBD na stejné složení RK ÚBD, v jakém 
pracovala doposud: Věra Chvátalová, Yveta Hladíková, Václav Suchánek 
- zeptal se, jestli jsou další návrhy z pléna, vzhledem k tomu, že tomu tak nebylo, 
přistoupilo se k volbě aklamací. 



 

 

 

Hlasování o návrhu na složení Revizní komise ÚBD 2020-2024: Věra Chvátalová, 

Yveta Hladíková, Václav Suchánek    

Hlasování: Pro 48 DHR, proti 0 DHR, zdržel 1 DHR.  

Výsledek: Valná hromada schválila Revizní komisi ÚBD 2020-2024 ve složení 

Věra Chvátalová, Yveta Hladíková, Václav Suchánek.  

 

Revizní komise si zvolila ze svého středu předsedu paní Věru Chvátalovou. 

 

16.  Volba delegátů za ÚBD na Konferenci SLČR 2020 včetně náhradníků 

 P.Benc předložil návrh DHR na Konferenci SLČR a jejich pořadí: 

1. Benc Pavel  
2. Henych Stanislav  
3. Kubíček Petr  
4. Frühaufová Petra  
5. Razým Aleš  
6. Suchánek Václav  
7. Peštuka Roman 
8. Sacher Lukáš  
9. Bartoňová Jitka  
10. Zaňka Tomáš  
11. Kučera Michal   
12. Szabó Ondřej  
13. Lakatoš Zdeněk  
14. Michlová Jana  
15. Kolář Pavel  
 
Náhradníci: 
16. Tejchman Tomáš  
17. Zapletal Jiří  
18. Provod Ladislav  
19. Horálek Milan 
20. Oberlander Jan 
21. Hromádková Dagmar  
22. Baroš Jiří  
23. Husák Vasil  
24. Franc Jan  
25. Koukal Martin  
26. Šlofar Vladimír  
27. Pavlásek Zbyněk  
28. Baďura Jan  
29. Haman Václav  
30. Liška Jakub  
31. Valoušek Zbyněk  



 

 

32. Hlaváček Arnošt 
33. Bajčík Petr 
34. Mach Petr  

 
Hlasování o návrhu delegátů za ÚBD na Konferenci SLČR 20.6.2020 

Hlasování: Pro 49 DHR, proti 0 DHR, zdržel 0 DHR.  

Výsledek: Schváleno. 

 

17. Klíč na VH ÚBD 2021 

 Návrh: 

 1. Jeden delegát s hlasem rozhodujícím za každých započatých 100  členů  

  ÚBD KSL se zaplaceným příspěvkem na rok 2021.  

 2. Členové Rady ÚBD SLČR 

 

Hlasování o návrhu klíče na VH ÚBD 2021 

Hlasování: Pro 49 DHR, proti 0 DHR, zdržel 0 DHR.  

Výsledek: Schváleno. 

 

18.  Různé 

19. Diskuse 

 1. Organizační řád ÚBD SLČR 
 P.Benc – předložil a okomentoval návrh Organizačního řádu ÚBD SLČR  

 
Hlasování o návrhu Organizačního řádu ÚBD SLČR  

Hlasování: Pro 48 DHR, proti 0 DHR, zdržel 0 DHR.  

Výsledek: Schváleno. 

 

 2. Kandidát na kooptaci na post místopředsedy DR SLČR  

P.Benc – předložil návrh Rady ÚBD schválit jako kandidáta na kooptaci na post 

místopředsedy DR SLČR pana Petra Šrejtra.  

 J.Michlová - navrhla, aby byl spolu s P.Šrejtrem zvolen i případný náhradník. 

Proběhla diskuse, ve které vystoupili A.Hlaváček, S.Dlouhý, P.Benc, J.Čeřovský. 

Poté se přešlo k hlasování. 

 

Hlasování o návrhu kandidáta na kooptaci na post místopředsedy DR SLČR - 

pana Petra Šrejtra 

Hlasování: Pro 39 DHR, proti 2 DHR, zdržel 8 DHR.  

Výsledek: Schváleno. 

 

 



 

 

3. L.Sacher – informoval o kooptaci T.Slavíka do VV SLČR za OSÚ skoku na 

lyžích a severské kombinace na místo odstoupivšího P.Kutala. 

 

 4. M.Kučera – Závodní portál SLČR 

- zeptal se generálního sekretáře SLČR, jaké jsou sankce pro provozovatele 

závodního portálu v případě jeho nefunkčnosti  

J.Čeřovský – omluvil se za nefunkčnost portálu na začátku sezóny a informoval, 

že problémy byly vyřešeny. V současnosti tento systém patří Svazu lyžařů. Věří, 

že výpadků bude do budoucna co nejméně. 

 

 
20.  USNESENÍ VALNÉ HROMADY ÚBD SLČR 
 

A/ Valná hromada ÚBD SLČR vzala na vědomí: 

- představenou strategii českého lyžování a snowboardingu 2020 - 2026 

- zprávu o činnosti ÚBD SLČR za rok 2019/20 

- kontrolu usnesení VH ÚBD SLČR 2019 

- zprávu o činnosti STK ÚBD za rok 2019/20 

- zprávu Revizní komise ÚBD SLČR 2019/20 

- zprávu o čerpání za první 4 měsíce roku 2020 

 

B/ Valná hromada ÚBD SLČR schválila: 

- navržený program VH ÚBD SLČR 

- jednací řád VH ÚBD SLČR 

- volební řád VH ÚBD SLČR 

- zprávu o hospodaření ÚBD SLČR za rok 2019/20 

- návrh rozpočtu ÚBD SLČR pro rok 2020 

- návrh činnosti ÚBD SLČR na sezónu 2020/21 

- klíč DHR na VH ÚBD SLČR na rok 2021 v předloženém znění 

- organizační řád ÚBD SLČR 

 

C/ Valná hromada ÚBD SLČR zvolila: 

- pracovní předsednictvo ve složení předsedající Pavel Benc, Roman Peštuka, 

Václav Suchánek 

- pracovní komise 

o mandátovou ve složení Věra Chvátalová, Petra Frühaufová, Dana 

Švejdová 

o návrhovou ve složení Petr Mach, Iveta Roubíčková, Yveta Hladíková 

o volební ve složení Jana Michlová, Arnošt Hlaváček, Aleš Razým 



 

 

- zapisovatele Jitku Bartoňovou a ověřovatele zápisu Karla Randáka 

- revizní komisi ÚBD ve složení Věra Chvátalová, Václav Suchánek, Yveta 

Hladíková 

- delegáty ÚBD SLČR na Konferenci SLČR 2020 (včetně náhradníků) 

v následujícím pořadí: 

1. Benc Pavel  
2. Henych Stanislav  
3. Kubíček Petr  
4. Frühaufová Petra  
5. Razým Aleš  
6. Suchánek Václav  
7. Peštuka Roman 
8. Sacher Lukáš  
9. Bartoňová Jitka  
10. Zaňka Tomáš  
11. Kučera Michal   
12. Szabó Ondřej  
13. Lakatoš Zdeněk  
14. Michlová Jana  
15. Kolář Pavel  
16. Tejchman Tomáš  
17. Zapletal Jiří  
18. Provod Ladislav  
19. Horálek Milan 
20. Oberlander Jan 
21. Hromádková Dagmar  
22. Baroš Jiří  
23. Husák Vasil  
24. Franc Jan  
25. Koukal Martin  
26. Šlofar Vladimír  
27. Pavlásek Zbyněk  
28. Baďura Jan  
29. Haman Václav  
30. Liška Jakub  
31. Valoušek Zbyněk  
32. Hlaváček Arnošt 
33. Bajčík Petr 
34. Mach Petr  

 

E/ Valná hromada ÚBD SLČR navrhuje Petra Šrejtra jako kandidáta na kooptaci na 

post místopředsedy DR SLČR a delegátům ÚBD na Konferenci SLČR doporučuje pro 

něj hlasovat. 

 



 

 

Hlasování o návrhu usnesení VH ÚBD  

Hlasování: Pro 49 DHR, proti 0 DHR, zdržel 0 DHR.  

Delegáti schválili usnesení VH ÚBD SLČR 2020.  

 

 

P.Benc - ukončil VH ÚBD, poděkoval všem DHR za účast a pozornost. 

 

      

 

        Zápis: Jitka Bartoňová 

        Ověřovatel zápisu: Karel Randák 

        Liberec 6. 6. 2020 


